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P r o t o k ó ł   Nr XIII/2015 
 

z sesji Rady Gminy odbytej w dniu 11 grudnia 2015r. w Domu Kultury w Kotlinie w godz. 
od 1500 do 1605 

 
I. Otwarcie i stwierdzenie kworum. 
                  Otwarcia XIII sesji Rady Gminy dokonał Przewodniczący Rady Gminy Tomasz 
Kosiński. 
Przewodniczący powitał: radnych, sołtysów, Wójta Gminy Mirosława Paterczyka, Skarbnika 
Gminy  Irenę Antczak,  kierownika Rewiru Dzielnicowych KPP w Jarocinie Karola Berę, 
inspektora Justynę Zawieję, mieszkańców Kotlina (10), w tym mieszkańców domów przy ul. 
Konopnickiej  nr 18 i 20 oraz redaktora Gazety Jarocińskiej. 
Przewodniczący stwierdził prawomocność obrad, bowiem na ustawowy skład 15 radnych, 
obecnych było 15. 
Nieobecny był zaproszony sołtys Szymon Matuszewski. 
Listy obecności  radnych, sołtysów i zaproszonych gości stanowią załączniki do protokołu. 
 
II. Porządek obrad. 
                Wójt zgłosił wniosek o wprowadzenie do porządku obrad  projektu uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie określenia wzorów formularzy dla podatku od nieruchomości, 
podatku rolnego i podatku leśnego. 
Wniosek Wójta przyjęto jednogłośnie 15 głosami za. 
Porządek obrad: 
1. Otwarcie i stwierdzenie kworum. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XII  sesji Rady Gminy. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie od XII sesji 

Rady. 
6. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie od XII sesji Rady oraz z wykonania 

uchwał Rady. 
7 .  Podjęcie uchwał : 
      1)  w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych szkó ł oraz  trybu  
            i zakresu kontroli prawidłowości pobrania  i wykorzystywania udzielonej dotacji, 
      2)  zmieniającej uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny lokali  
           mieszkalnych sprzedawanych na rzecz najemców, 
      3)  w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  
           na 2016 rok, 
      4)  w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2016 rok, 

        5)  zmieniającej uchwałę w sprawie  budżetu Gminy na 2015 rok, 
        6)  zmieniająca uchwałę w sprawie  określenia wzorów formularzy dla podatku od  
             nieruchomości, podatku rolnego i podatku leśnego.     

      8. Wolne głosy i wnioski. 
 9. Odpowiedzi na interpelacje  i wnioski zgłoszone na poprzedniej sesji Rady. 

     10. Zamknięcie obrad. 
 
ad.3 Przyjęcie protokołu z XII  sesji Rady Gminy. 
                     Protokół z XII sesji Rady Gminy wyłożony został  do wglądu podczas posiedzenia 
wspólnego komisji Rady w dniu 10 grudnia br. oraz przed dzisiejszą sesją Rady. 
Do protokołu nie wniesiono uwag, przyjmując go jednogłośnie 15 głosami za. 
 
ad.4 Interpelacje i zapytania radnych. 
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Radny Lucjan Antczak   zgłosił wniosek o przycięcie gałęzi topoli przy ul. Ks. Rymarkiewicza 
przy cmentarzu i dalej. 
Przewodniczący Tomasz Kosiński     odczytał: 
1) pismo mieszkańców domów przy   ul. Konopnickiej nr 18 i 20 o wykonanie oddzielnego 
przyłącza wodociągowego do budynków od strony ul. Konopnickiej jeszcze przed sprzedażą 
mieszkań, 
2) pismo Rady Parafialnej w Twardowie w którym Rada zwraca się  z prośbą do Urzędu Gminy 
w Kotlinie o wyrażenie zgody na postawienie słupa oświetleniowego wraz z oprawą oraz 
przyłączenia go do linii oświetlenia ulicznego znajdującego się w Twardowie pomiędzy posesją 
nr 98, a cmentarzem parafialnym. 

 
ad.5 Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie od XII 
sesji Rady. 
                      Przewodniczący Rady poinformował, że w dniu 13 listopada br. przekazał 
Wójtowi uchwały podjęte na XII sesji Rady oraz  interpelacje i wnioski zgłoszone  przez 
radnych i sołtysów  na XII sesji Rady w dniu 10 listopada br. 
W dniu 2 grudnia Przewodniczący przekazał do Spółki DOMREL Biuro Usług Inwestycyjnych 
w Szczecinie Biuro w Poznaniu stanowisko Rady przeciwne przystąpieniu do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Kotlin dla terenów 
przeznaczonych pod lokalizację elektrowni wiatrowych. 
Poza tym Przewodniczący Rady uczestniczył  w uroczystości  10 – lecia świetlicy 
środowiskowej w Kotlinie oraz spotkał się z mieszkańcami bloków  nr 18 i 20 przy ul. 
Konopnickiej. 
Przewodniczący Rady odczytał pismo  mieszkańców bloków nr 18 i 20 przy ul. Konopnickiej 
skierowane do Rady Gminy w którym wnioskują o podwyższenie bonifikaty od ceny lokali  
mieszkalnych sprzedawanych na rzecz najemców. 
Pismo stanowi załącznik do protokołu. 
Do informacji Przewodniczącego nie wniesiono uwag. 
 
ad.6 Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie od XII sesji Rady oraz                  
z wykonania uchwał Rady. 
                  Wójt poinformował, że uchwały podjęte na XII sesji Rady przekazał do 
Wielkopolskiego Urzędu Wojewódzkiego w Poznaniu , a uchwały  w sprawie podatków i opłat     
oraz  zmiany budżetu Gminy do Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu Zespół                
w Kaliszu. 
Wszystkie uchwały wywieszono na tablicy ogłoszeń w Urzędzie Gminy i umieszczono  na 
stronie BIP Gminy.  
W okresie międzysesyjnym Wójt wydał 6  zarządzeń w sprawie ustalenia dnia 24 grudnia br. 
dniem wolnym od pracy dla pracowników Urzędu Gminy za dzień 26 grudnia br., w sprawie 
udzielenia pełnomocnictwa w ramach zwykłego zarządu kierownikowi Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Kotlinie, w sprawie zmiany regulaminu Zakładowego Funduszu 
Świadczeń Socjalnych, w sprawie powołania stałej komisji inwentaryzacyjnej i w sprawie 
zmiany budżetu Gminy na 2015 rok. 
Ponadto: 
- w dniu 13 listopada ogłoszono przetarg  na przewóz uczniów do szkół na terenie gminy Kotlin 
w roku 2016, a 3 grudnia wybrano  najkorzystniejszą ofertę na realizację tej usługi – ofertę  
firmy ART. – TOUR z Kotlina, 
- w dniu 20 listopada zawarto umowę z Jarocińskimi Liniami Autobusowymi na wykonanie 
usług  polegających na przewozie uczniów niepełnosprawnych z terenu gminy Kotlin do Zespołu 
Szkół Specjalnych  w 2016 roku, 
-  24 listopada  podpisano umowę z Bankiem Spółdzielczym w Jarocinie  na udzielenie kredytu  
długoterminowego  na sfinansowanie zadań  majątkowych  Gminy,  
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- także 24 listopada dokonano odbioru   budowy studni głębinowej  na ujęciu  w miejscowości 
Wola Książęca, 
- w dniu 3 grudnia podpisano umowę z  przedsiębiorstwem Stanisława Hadrzyńskiego z Kotlina  
   na zimowe utrzymanie dróg gminnych w roku  2016, 
- w dniu 7 grudnia  podpisano umowę z przedsiębiorstwem  Stanisława Hadrzyńskiego   
   z Kotlina na dostawę paliw płynnych  na potrzeby  Gminy w roku 2016. 
Do sprawozdania Wójta nie zgłoszono uwag. 
 
ad.7 Podjęcie uchwał. 
                     Przewodniczący Komisji Lucjan Antczak poinformował, że  na wspólnym 
posiedzeniu Komisji Planu Gospodarczego, Budżetu i Finansów oraz Komisji Zdrowia, Oświaty, 
Kultury, Kultury Fizycznej i Sportu, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej  
Rady, które odbyło się w dniu 10 grudnia 2015r. Komisje pozytywnie zaopiniowały  wszystkie 
projekty uchwał będące w porządku obrad dzisiejszej sesji. 
Głosowanie: 
1) uchwała  Nr  XIII/70/2015 w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych 
szkół oraz  trybu i zakresu kontroli prawidłowości pobrania  i wykorzystania udzielonej dotacji 
podjęta została 15 głosami za, 
2)  uchwała Nr XIII/71/2015 zmieniającej uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie 
bonifikaty od ceny lokali  mieszkalnych sprzedawanych na rzecz najemców podjęta została 15 
głosami za, 
3)  uchwała Nr XIII/72/2015 w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych na 2016 rok podjęta została 15 głosami za, 
4)  uchwała nr XIII/ 73/2015 w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 
2016 rok podjęta została 15 głosami za, 

  5)   uchwała Nr XIII/74/2015 zmieniająca  uchwałę w sprawie  budżetu Gminy na 2015 rok 
  podjęta została 15 głosami za,     

6) uchwała Nr XIII/75/2015  zmieniająca uchwałę w sprawie określenia wzorów formularzy dla  
podatku od nieruchomości, podatku rolnego i podatku leśnego podjęta została 15 głosami za. 
Uchwały stanowią załączniki do protokołu. 
 

     ad. 8  Wolne głosy i wnioski. 
                          Przewodniczący Rady odczytał pismo Zarządu OSP w Magnuszewicach  
    skierowane do Wójta Gminy i do wiadomości Rady Gminy o doposażenie  samochodu  
    strażackiego w agregat ciśnieniowy wodno – pianowy. 

Sołtys Jarosław Tomaszewski wnioskował o: 
- sukcesywną wymianę tablic z nazwami ulic, na tablice dwustronne widoczne z obu stron,  
  proponując w pierwszej kolejności dokonać wymiany tablic przy ul. Poznańskiej, 
- wprowadzenie ulgi w opłacie za gospodarowanie odpadami komunalnymi dla rodzin  
  wielodzietnych i posiadających Kartę Dużej Rodziny. 
Sołtys poinformował o ukazaniu się w Dz. U. poz. 1793 z 4 listopada 2015r. zmiany ustawy o 
utrzymaniu czystości i porządku w gminach.  
Obecnie zgodnie ze zmianą art. 6k ust.4 ustawy Rada ma możliwość podjęcia uchwały 
zwalniającej w całości lub w części z opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
właścicieli nieruchomości, na których zamieszkują  mieszkańcy, w części dotyczącej 
gospodarstw domowych, w których dochód nie przekracza kwoty uprawniającej do świadczeń  
pieniężnych z pomocy społecznej lub rodziny wielodzietne, o których  mowa w ustawie o Karcie  
Dużej Rodziny. 
Wójt Gminy odpowiedział, że nie ma ulg, a  mogą być zwolnienia z opłaty. 
Natomiast tablice będą systematycznie wymieniane, ale tylko w przypadku gdy będą zniszczone, 
ponieważ wymiana tablic,  to koszty.  
Radna Marta Hudak  wnioskowała o: 
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- ułożenie nawierzchni bitumicznej na wykonane poszerzenie jezdni przy wybudowanym 
  chodniku przy drodze powiatowej w miejscowości Racendów, 
- utwardzenie drogi do posesji p. Andrzejewskiego w Racendowie.  
Radna Beata Skowrońska wnioskowała o: 
- namalowanie pasów skrajnych na drodze Kotlin – Sucha, 
- uporządkowanie gałęzi pozostawionych po przycince drzew w miejscowości Sławoszew przy  
  przystanku autobusowym i placu w centrum wsi. 
Sołtys Zbigniew Kostrzewski wnioskował o: 
- zamontowanie lampy ulicznej w Racendowie, skierowanej w kierunku remizy OSP, 
- skatalogowanie najważniejszych i najgorszych dróg pod względem ich stanu, wskazując drogę  
  powiatową w Racendowie jako najgorszą, 
- przekazanie OSP w Magnuszewicach pompy będącej w posiadaniu  OSP w  Kotlinie. 
Radny Tomasz Graczyk wystąpił z propozycją  ufundowania paczki  dla dzieci z Domu 
Dziecka  w Górze.          
Prośba  ta spotkała się z pozytywnym odzewem radnych, sołtysów, Wójta, Skarbnika                    
i inspektora ds. obsługi organów Gminy.  
               Następnie głos zabrał mieszkaniec bloku przy ul. Konopnickiej Włodzimierz 
Szymkowiak  pytając radnych – czy podejmując uchwałę   w sprawie udzielenia bonifikaty od 
ceny lokali mieszkalnych przy ul. Konopnickiej sprzedawanych na rzecz najemców zdawano 
sobie sprawę w jakim stanie są budynki?    
Włodzimierz Szymkowiak dał przykład  ceny mieszkania w Warszawie , które wyceniono na 
100 tys. zł i w Kotlinie  wycenione na 118 tys. zł. 
Dalej pedagog  mówił, że rzeczoznawca wyceniająca mieszkania była z Gminy. Nie pozwolono, 
aby lokatorzy wzięli swojego rzeczoznawcę.  Po odwołaniu jednego z lokatorów  rzeczoznawca 
obniżyła  cenę mieszkania o 2.200,- zł. W. Szymkowiak mówił, że dla Niego 2.200,- zł jest 
dużo, bo tyle zarabia, tyle  dostaje na rękę. 
W. Szymkowiak pytał radnych – czy byli w tych budynkach zobaczyć jaki jest tam grzyb             
i wilgoć. W mieszkaniach tych przez 26 lat nic nie zrobiono.  
W. Szymkowiak mówił, że poprzedni włodarz i administrator „olewali” sprawę. Obecna 
dyrekcja i Wójt „olewają” sprawę, traktując lokatorów jak śmieci, a Oni kształtują przyszłość tej 
gminy. 
W. Szymkowiak przypomniał, że bloki  budował p. Sytek, nie Gmina, która nie dołożyła 
złotówki. Ściągnięto nauczycieli specjalistów do gminy, aby uczyli dzieci.  Przez 26 lat 
nauczyciele pracowali sumiennie i za to zostali tak ocenieni i tak podsumowani.  
W. Szymkowiak przyznał, że  jest mu przykro  i ma żal za takie potraktowanie, a On życie           
i zdrowie zostawił w tej gminie. 
W. Szymkowiak przypomniał, że pracował w tej Radzie przez 4 kadencje. Dalej mówił, że 
Gmina sprzedając  mieszkania do tej pory sprzedawała je z bonifikatą 80% i społeczeństwo nie 
interesowało się sprzedażą mieszkań, o których dowiedziało  się  dopiero z gazety.  
W. Szymkowiak pytał – gdzie było społeczeństwo gdy sprzedawano RSP i rozkradano, gdzie 
było społeczeństwo gdy sprzedawano inne budynki z bonifikatą 80%? 
W. Szymkowiak informował, że mieszkania nauczycielskie  sprzedawano po 7 tys. zł  i wszyscy 
milczeli. 
W. Szymkowiak uważał, że radni podeszli do sprzedaży mieszkań, nie znając tematu do końca,      
z wyłączeniem może radnego Krzysztofa Szyszki. Nauczyciele otrzymali  mieszkania w stanie 
surowym, z nieszczelnymi oknami i w mieszkania te musieli inwestować. 
W. Szymkowiak zapewniał, że dzisiaj za mieszkanie to zapłaci nawet 200 tys. zł, chociaż nie wie  
czy będzie tutaj mieszkał. Na pewno Jego zwłoki nie  spoczną na tej ziemi – mówił pedagog. 
Następnie głos zabrała pedagog Jolanta Styś mówiąc, że nauczyciele  czują się rozgoryczeni, 
pracując w tej gminie 26 lat.  
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J. Styś informowała, że w sferze produkcyjnej cena mieszkań zależna jest od lat pracy i po 26 
latach cena ta byłaby  symboliczna.  Dalej J. Styś mówiła, że nauczyciele dbają o mieszkania, 
wymieniając podłogi i okna. 
J. Styś prosiła, aby zobaczyć jak wyglądają okna w szkole po 26 latach. 
J. Styś  zastanawiała się jak mieszkają radni. Dalej mówiła, że nauczyciele mieli ustną zgodę na 
remont mieszkań i traktowali zgodę ustną jak pisemną i traktowali kolejne rady gmin i wójtów 
poważnie.  Gdyby nawet nauczyciele chcieli sprzedać te mieszkania, to kupujący zwróci uwagę 
na budynek, na elewację, na brak ocieplenia. 
J. Styś mówiła, żeby radni nie myśleli, że nabywcy mieszkań  zrobią jakiś interes. Kupując 
mieszkanie za drogie pieniądze, nabywcy muszą jako wspólnota włożyć duże środki na 
ocieplenie, dach, rynny, z których wymieniono jedną  w okresie 26 lat. 
J. Styś zauważyła, że Rada nie jest zainteresowana tematem , patrząc  jak mówiła po minach        
i widząc uśmieszki pogardliwe wręcz niektórych radnych. 
J. Styś zapraszała radnych do mieszkań, aby zobaczyli jak wyglądają klatki schodowe i piwnice. 
J. Styś mówiła, że w mieszkaniach  nie ma grzyba na ścianie tylko dlatego, że ciągle malują          
i stosują odpowiednie  środki. 
J. Styś zapewniała, że  nauczyciele  wykupią te mieszkania.   
J. Styś poinformowała, że list podobnej treści mieszkańcy bloków wyślą do Rzecznika Praw 
Obywatelskich i do Wojewody i chociaż nic nie wywalczą, to chociaż cieniem się położy ta 
sprawa na władze samorządowe. 
Pedagog uważała, że jako obywatele tej gminy, powinni liczyć się dla tej gminy i nie powinno 
odbywać się to  tak, że nie widząc mieszkań Rada podejmuje decyzję. 
Dalej J. Styś mówiła, że dyskusja o której dowiedzieli się nauczyciele dotyczyła tego, co sobie 
społeczeństwo pomyśli, gdy Rada da 70 czy 80% bonifikaty. Pytała – kim są, czy nie 
społeczeństwem? 
J. Styś mówiła, że przez to, że są okręgi jedno mandatowe, to radni dbają tylko o swój okręg, a 
powinni dbać o wszystkich mieszkańców. 
Kończąc J. Styś mówiła, że  wszystko co jest napisane w liście  do Rady jest prawdą i jeżeli jest 
jakakolwiek  możliwość przed wysłaniem uchwały do Wojewody  wprowadzenia zmian, to prosi 
o rozważenie takiej możliwości. 
Przewodniczący Rady  zadał pytanie   - czy ktoś chce zabrać  głos w tym punkcie obrad ? 
Żaden z radnych ani Wójt nie zabrali głosu. 
                    Inspektor Justyna Zawieja poinformowała, że książka  którą otrzymali radni w dniu 
dzisiejszym   powstała  w ramach projektu „Pomidory na start”  przy współudziale KGW             
z tereny gminy. 
                    Radna Marta Hudak poinformowała, że w dniu  wczorajszym uczestniczyła we 
wspólnym opłatku w świetlicy  środowiskowej w Woli Książęcej, zorganizowanym przy udziale 
J. Zawiei. 
Radna Marta Hudak gratulowała inspektor, życząc wygrania kolejnych konkursów, przez co 
odciąży raczej budżet Gminy. 
 
ad. 9 Odpowiedzi na interpelacje  i wnioski zgłoszone na poprzedniej sesji Rady. 
                     Wójt poinformował, że wnioski zgłoszone na XII sesji Rady dotyczące dróg 
powiatowych przekazał w dniu 13 listopada br. do Starostwa Powiatowego w Jarocinie. 
 

     ad.10 Zamknięcie obrad. 
                      Przewodniczący Rady złożył wszystkim obecnym i ich rodzinom  życzenia           
w związku ze  zbliżającymi się   Świętami Bożego Narodzenia. 
Dziękując za udział Przewodniczący zamknął XIII sesję Rady Gminy Kotlin. 
 
Protokółowała: Paterczyk K.                                                    Przewodniczący Rady 
                                                                                                   (-) Tomasz Kosiński 

 


